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RG.0012.11.2015 

 

Protokół Nr 11/15 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 23 listopada 2015 roku. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

I.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II.  Przyjęcie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

IV. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy na najbliższą sesję. 

V.  Wolne wnioski i zapytania. 

VI. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 

Ad. I.  

Komisja rozpoczęła obrady o godz. 1200 a zakończyła o 1355. 

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonała Przewodnicząca Komisji Marzena 

Garbacz, która powitała przybyłych członków Komisji i pozostałe osoby obecne 

na posiedzeniu.  

Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad ( w 

chwili otwarcia posiedzenia na 5 Członków Komisji obecnych było 4). Lista 

obecności znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad. II. 

Przewodnicząca Komisji Marzena Garbacz przedstawiła proponowany porządek 

obrad. 

Porządek obrad został bez uwag przyjęty do realizacji. 

 

Ad. III. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty bez uwag. 
 

Ad. IV/1.  

Projekt uchwały Rady Gminy zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Radomyślu nad Sanem 

przedstawiła Kierownik ŚDS Dominika Czerepak - Drzymała. 

Nie zgłoszono uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” 

– jednogłośnie. 

 

Ad. IV/2. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Gminy Radomyśl nad Sanem z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
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prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok przedstawił  

inspektor ds. przedsiębiorczości Grzegorz Ścipień. 

Nie zgłoszono uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” 

– jednogłośnie. 

 

Ad. IV/3.  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego, 

prowadzonych na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem przez osoby fizyczne i 

prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji przedstawiła 

inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska.  

Projekt uchwały został bez uwag pozytywnie zaopiniowany w głosowaniu – 4 

głosy „za” – jednogłośnie. 

 

Ad.IV/4.  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawa wyliczenia podatku rolnego na terenie Gminy 

Radomyśl nad Sanem w roku 2016 przedstawiła  Kierownik Referatu Podatków 

i Opłat Danuta Chamera. 

P. Chamera poinformowała, że Wójt Gminy  zaproponował stawkę średniej 

ceny skupu żyta w wysokości obowiązującej w bieżącym roku tj. 40,00 zł, co 

daje kwotę podatku rolnego 100,00 (40,00 zł x 2,5 q = 100,00 zł). 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie propozycję Wójta Gminy. 

W głosowaniu za stawką 40,00 zł  głosowało 4 radnych – jednogłośnie. 

Komisja przyjęła stawkę 40,00 zł. 

 

Ad.IV/5.  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości  omówiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat Danuta 

Chamera. 

P. Chamera przedstawiła propozycje stawek podatku od nieruchomości 

zgłoszone przez Wójta Gminy. 

W zestawieniu propozycji stawek podatkowych od nieruchomości 

zaproponowanych przez Wójta Gminy Komisja przyjęła następujące stawki: 

- pkt. 1 – Od gruntów związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej bez względu na sposób zakwalifikowania ewidencji gruntów i 

budynków od 1 m kw. powierzchni: 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 0,60 zł. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

W głosowaniu przyjęto stawkę 0,60 zł. – 4 głosy „za” - jednogłośnie. 
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- pkt. 2 – Pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 

powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych od 1 ha 

powierzchni. 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 4,58 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Komisja przychyliła się do propozycji Wójta przyjmując zaproponowaną stawkę 

4,58 zł w głosowaniu - 4 głosy „za” – jednogłośnie. 

 

- pkt. 3 – Pozostałych gruntów, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

publicznego. 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 0,13 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 0,13 zł głosowało 4 radnych – jednogłośnie. 

Przyjęto stawkę 0,13 zł. 

 

-  pkt.4 – Od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o 

których mowa w ustawie z dnia 9 października 2015r. o rewitalizacji … 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 3,00 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 3,00 zł głosowało 4 radnych – jednogłośnie. 

Przyjęto stawkę 3,00 zł. 

 

-  pkt.5 - Od budynków mieszkalnych lub ich części od 1 m kw. powierzchni 

użytkowej. 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 0,37 zł. 

Radny Dariusz Smolarek zgłosił stawkę 0,36 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 0,37 zł głosował 1 radny. 

Za stawką 0,36 zł głosowało 3 radnych. 

Przyjęto stawkę 0,36 zł. 

 

- pkt.6 -  Od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części 

zajętych na prowadzenie działalności gospod. od 1 m kw. pow. użytkowej. 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 12,60 zł. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 12,60 zł głosowało 4 radnych – jednogłośnie. 

Przyjęto stawkę 12,60 zł. 
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- pkt.7 – Od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym od 1 m kw. 

powierzchni użytkowej. 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 10,68 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 10,68 zł głosowało 4 radnych – jednogłośnie. 

Przyjęto stawkę 10,68 zł. 

 

- pkt. 8 – Od budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń 

zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych 

przez podmioty udzielające tych świadczeń od 1 m kw. powierzchni 

użytkowej.  

Wójt Gminy zaproponował stawkę 4,65 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 4,65 zł   głosowało 4  radnych – jednogłośnie. 

Przyjęto stawkę 4,65 zł. 

 

- pkt. 9 - Od pozostałych budynków (kuchnie letnie, szopy, budynki gosp., 

garaże) od 1 m kw.  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

dział. pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego. 

Wójt Gminy zaproponował stawkę 3,25 zł. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 

Za stawką 3,25 zł   głosowało 4  radnych – jednogłośnie. 

Przyjęto stawkę 3,25 zł. 

 

- pkt. 10 – Od budowli.  

Wójt Gminy zaproponował stawkę 2% ich wartości. 

Przedłożony projekt uchwały wraz z przyjętymi stawkami został w całości 

pozytywnie zaopiniowany w głosowaniu – 4 głosy „za”. 

 

Ad.IV/6. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości  

przedstawiła  Kierownik Referatu Podatków i Opłat Danuta Chamera. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” 

– jednogłośnie. 

 

Ad.IV/7. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie  określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych  przedstawiła  Kierownik Referatu Podatków i 

Opłat Danuta Chamera. 
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Wobec braku zgłoszenia innych propozycji Komisja przyjęła wszystkie  

propozycje stawek zaproponowanych  przez Wójta Gminy w głosowaniu – 4 

głosy „za” – jednogłośnie. 

 

Ad.IV/8. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy 

Radomyśl nad Sanem  przedstawiła  Kierownik Referatu Podatków i Opłat 

Danuta Chamera. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały wraz z zaproponowanymi przez Wójta Gminy 

stawkami został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” – jednogłośnie. 

 

Ad.IV/9. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie określenia wzorów deklaracji i 

informacji podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości, rolnego i 

leśnego przedstawiła  Kierownik Referatu Podatków i Opłat Danuta Chamera. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” 

– jednogłośnie. 

 

Ad.IV/10. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia opinii o pozbawienie lasów 

charakteru ochronnego oraz uznanie lasów za ochronne przedstawiła  Kierownik 

Referatu Podatków i Opłat Danuta Chamera. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” 

– jednogłośnie. 

 

P. Danuta Chamera poinformowała, że wpłynęło do Urzędu Gminy pismo                        

z Wojewódzkiej Komendy Policji w Rzeszowie, która wystąpiła z wnioskiem                  

o zwolnienie z podatku od nieruchomości na 2016 r.  

Po przeanalizowaniu powyższej sprawy Komisja wyraziła negatywną opinię                    

w kwestii zgłoszonego przez Wojewódzką Komendę Policji wniosku w 

głosowaniu – 4 głosów „przeciw” zwolnieniu z podatku.  

 

Ad.IV/11. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Skarbnik Gminy Anna 

Szeliga. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 3 głosy „za”, 

1 głos „wstrzymujący”. 
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Ad.IV/12. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie  zmian w uchwale budżetowej na 2015 

rok przedstawiła  Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 4 głosy „za” 

– jednogłośnie. 

 

Ad. V. 

P. Magdalena Grębowiec z Zespołu Infrastruktury, Gospodarki 

Nieruchomościami i Ochrony Środowiska powiadomiła, że  9 maja 2014 roku 

Rada Gminy podjęła uchwałę o przekazaniu dwóch działek w Nowinach w 

drodze darowizny na rzecz Nadleśnictwa Gościeradów dla połączenia dróg. 

Gmina planowała przekazanie tych działek bezpłatnie pod warunkiem 

zagwarantowania ogólnodostępności przejazdu dla wszystkich mieszkańców. 

Zgodnie z przepisami nieruchomość może być przekazana w drodze darowizny 

tylko na cele publiczne. Wówczas uchwała nie została zrealizowana.  

Obecnie Nadleśnictwo Gościeradów wystosowało do gminy pismo dotyczące 

ograniczenia korzystania z lasu oraz zasad poruszania się pojazdami po drogach 

leśnych w myśl ustawy o lasach. W piśmie nadmieniono, że w przypadku 

zakupu działki na której znajduje się droga przez Nadleśnictwo, z drogi będą 

mogli korzystać tylko osoby i podmioty wywożące drewno zakupione w 

Nadleśnictwie. Droga więc nie będzie ogólnodostępna dla wszystkich.   

P. Grębowiec zwróciła się o wyrażenie przez Komisję stanowiska w kwestii 

podtrzymania uchwały czy zbycia działek co wiąże się również z 

ograniczeniami korzystania z drogi.   

Komisja po przeanalizowaniu sprawy proponuje sprawę przekazać do 

rozpatrzenia i wypowiedzenia się przez Zebranie Wiejskie w Nowinach.  

Przewodnicząca Komisji Marzena Garbacz poinformowała, że w 

Dąbrowie Rzeczyckiej na nowym osiedlu część osób zakupiło po kilka działek. 

Jednym z warunków przetargu był termin zagospodarowania działek tj. 

rozpoczęcia budowy. Minęło już kilka lat od sprzedaży, a na niektórych 

działkach nie zostały podjęte żadne roboty. Nieruchomości są pozarastane i 

mieszkańcy sąsiednich działek skarżą się na nieutrzymanie tych nieruchomości 

w odpowiednim stanie oraz rozsiewanie się chwastów na ich posesjach. Ponadto 

psuje to estetykę wsi. 

P. Magdalena Grębowiec powiedziała, że wyegzekwowanie 

zagospodarowania działek jest trudne. Zgodnie z Kodeksem Cywilnym gmina 

może tylko żądać przeniesienie praw własności.  

Radna Justyna Szwedo zwróciła uwagę na zrujnowany, niezamieszkały  

dom stwarzający niebezpieczeństwo dla mieszkańców położony przy drodze 

wojewódzkiej nieopodal torów kolejowych w Woli Rzeczyckiej.    

Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział można wystąpić o rozbiórkę do 

właściciela za pośrednictwem nadzoru budowlanego ze względu na zagrożenie 

dla ludzi. 
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Ad. VI. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 

   

            Przewodnicząca Komisji 

 

                            Marzena Garbacz 

Protokołował: 

Inspektor  ds.  obsługi Rady Gminy 
 

Piotr Chodur 
 


